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 Geslaagde tweede gezamenlijke ledenavond
    Maandagavond 19 juni vond voor de tweede keer een gezamen-
lijke ledenavond van Tuinbouw Jongeren Westland (TJW) en 
Glastuinbouw Westland (GTWL) plaats. De avond stond onder 
de bezielende leiding van Robin Berendse van Yeald.

    Het thema van de avond was 
deze keer: Duurzaamheid en 
‘onze license to produce’. Het 
idee was om de aanwezigen 
aan het eind van de avond 
een eye opener te geven waar 
de wereld naartoe gaat op het 
gebied van duurzaamheid en 
welke rol de glastuinbouw daar 
in kan hebben. Dit is geen be-
dreiging, maar een kans voor 
de glastuinbouw.

    Visie
    A r n e  B a c ,  Se n i o r 
Sectormanager Tuinbouw bij 
de Rabobank, Edith Bentvelsen, 
managing director van ter Laak 
Orchids en Anne de Vries, ju-
riste bij Stichting Natuur en 
Milieu hadden elk tien minu-
ten de tijd om hun visie en 
ideeën op dit onderwerp weer 
te geven.
    Waar Arne vooral inging op de 
getallen en cijfermatige kant 

van het verhaal, gaf Edith een 
persoonlijk kijkje in de toe-
komstvisie op het gebied van 
duurzaamheid van Ter Laak en 
gaf Anne weer waar de tuin-
bouw momenteel staat en 
noemde de glastuinbouw zelfs 
een onderdeel van de mogelij-
ke oplossing. 

    ‘Dit is geen 
bedreiging, maar 
een kans voor de 
glastuinbouw’

    Discussie
    Na de presentaties was er tijd 
voor vragen en discussie. Na de 
vragen en opmerkingen vanuit 
de zaal bleek dat de meeste te-
lers, jong en oud, het over één 
ding wel eens waren: er moe-
ten dingen gaan gebeuren en 
veranderen. Duurzaamheid is 

zo’n onderwerp waar niemand 
meer omheen kan. Het is niet 
alleen onze license te produ-
ce maar misschien straks wel 
onze license to excist. En na-
tuurlijk is het voor iedere teler 
anders, de grote bedrijven heb-
ben meer geld om hier in te in-
vesteren dan de kleinere bedrij-
ven maar als je niet meedoet 
of aanhaakt, blijf je achter.

    Slag of stoot
    Jacco Vooijs voorzitter 
Glastuinbouw Westland: “Ik 
kijk terug op een geslaagde 
avond. Ons gestelde doel is be-
reikt. We hebben samen met 
drie goede gasten in de vorm 
van Arne, Edith en Anne de 
aanwezigen laten zien waar we 
momenteel staan, wat wij nog 
moeten doen voor onze licence 
to produce. Natuurlijk gaat dit 
niet zonder slag of stoot, maar 
als ik één ding weet is het dat 
we onszelf steeds opnieuw uit-
vinden en komen met innova-
tieve oplossingen voor bestaan-
de problemen. Ik heb er alle 
vertrouwen in”.   ■  Het thema van de avond was deze keer: Duurzaamheid en ‘onze license to produce’. (FOTO: PR)   

 Vlog uit de Kas in een nieuw jasje
    De afgelopen vijf jaar heb-
ben verschillende scholie-
ren deelgenomen aan ‘Vlog 
uit de Kas’. Tijdens de zomer-
vakantie hebben zij gevlogd 
over hun belevenissen in en 
om de kas.

    Ze lieten zien hoe leuk een 
bijbaan in de glastuinbouw 
is. Dit leverde dertig enthou-
siaste video’s op met en door 
scholieren die op verschillen-
de afdelingen werkten. Ook 
dit jaar komen er weer vlogs 
uit de kas, maar het was wel 
tijd voor een ander jasje.
    Wat is nieuw dit jaar? Deze 
zomer worden vier vlogs ge-
maakt met één scholier in 
de rol van presentator. Hij 
gaat langs verschillende be-
drijven en spreekt daar met 
scholieren over hun werk in 
en om de kas. Die presenta-
tor is Daan. Hij deed mee aan 
Vlog uit de Kas seizoen 4 en 
wordt in de zomerperiode hét 
gezicht van de serie vlogs.
    Naast het gesprek met de 
scholier, gaat Daan ook in ge-
sprek met de ondernemer of 

een specialist op het bedrijf. 
Bijvoorbeeld over het aard-
warmteproject waar het be-
drijf bij betrokken is, of hoe 
wordt omgegaan met biolo-
gische bestrijding. Elk glas-
tuinbouwbedrijf heeft wel een 
mooi verhaal te vertellen! De 
vlogs moeten leeftijdsgeno-
ten enthousiast maken voor 
een (bij)baan in de glastuin-
bouw.
    Dus, heb je een scholier op 

jouw bedrijf werken die het 
leuk vindt om Daan over je 
bedrijf rond te leiden en kun 
je zelf of een collega een mooi 
verhaal vertellen over iets bij-
zonders op je bedrijf, laat het 
weten aan Amy van der Lei, 
e-mail avanderlei@glastuin-
bouwnederland.nl, telefoon 
06-20214474. De zomer na-
dert al snel, dus laat het zo 
spoedig mogelijk weten.   

■  Deze zomer worden vier vlogs gemaakt met scholier Daan in de rol van 
presentator.  (FOTO: PR)   

 Zeg het met bloemen… natuurlijk!
    Vorige week zondag keek ik 
naar het programma het Fi-
losofi sch Kwintet.
    De gespreksleider stelde aan 
het begin van het interview 
de vraag aan de deelnemers 
aan welk onderwerp zij den-
ken als het gaat om een con-
fl icterend onderwerp, waar-
bij het algemeen belang in het 
geding is. “Snijbloemen” ant-
woordde de fi losoof Jurriën 
Hammer. Ik veerde op alsof ik 
gestoken werd door een wesp. 
Die had ik niet zien aanko-
men. Als onderbouwing gaf 
de hij aan dat snijbloemen 
veel (fossiele) energie vragen 
en vol met bestrijdingsmid-
delen zitten.
    Tijdens de energiecrisis van 
vorig jaar waren er diverse 
Haagse lieden, die van ach-
ter hun burelen hadden be-
dacht dat de glastuinbouw 
niet thuishoort in Neder-
land. Oeps dacht ik, deze fi -
losoof heeft dit opgepikt en 
dus waarschijnlijk meer men-
sen in Nederland. Insiders, 
waaronder ik mezelf schaar, 
weten dat de werkelijk veel 
genuanceerder is. Er wordt 
enorm veel onderzoek ver-
richt om het gebruik van 
gewasbeschermingsmidde-
len, water en energie terug 
te dringen. In 2027 nagenoeg 
emissieloos naar de grond, 
water en lucht en in 2040 

energieneutraal. Welke sec-
tor doet ons dit na?
    Dus is er werk aan de winkel 
om de samenleving ons ver-
haal beter te vertellen. Uiter-
aard doen we dit al met eve-
nementen als Kom in de kas, 
het Varend Corso, Bakkiefi et-
sen, Westland safari en West-
land Horti tours. En op dit 
moment zijn wij als Bezoek 
Westland samen met een aan-
tal kwekers drie verschillende 
fi etsroutes aan het uitrollen. 
Met steun van de gemeen-
te Westland en de provincie 
worden er langs deze routes 
op hotspots informatieborden 
geplaatst, waarop bezoekers 
een virtuele inkijk wordt ge-
geven achter de glazen ge-

vels.
    Verrassend was dat bezochte 
ondernemers zonder aarze-
len enthousiast reageerden. 
De vraag is evenwel of dit vol-
doende is. Mijns inziens kan 
er best een tandje bij. De on-
dernemers willen graag, maar 
willen wel ontzorgd worden. 
Is het een idee om samen 
met overheden en het be-
drijfsleven en aangestuurd 
door glastuinbouw Neder-
land, de wonderlijke wereld 
van de tuinbouw beter voor 
het voetlicht te brengen?
    Ik draag daar graag mijn 
steentje aan bij. Wie doet 
mee?

    Jos van der Knaap,

bestuurslid Bezoek Westland   

 Column   

(FOTO: PR)   


